
(Dokončení ze str. 1)
Prý to v první sérii bylo možné, ale 

soutěžící se potom začali hroutit. 
Soutěžit jsem šel jako první po obě-
dové pauze.

Jak se vám jevil moderátor, lov-
ci?

Jak jsem zmínil, všichni jsou neuvě-
řitelní profesionálové. Ondřej Sokol 
baví diváky i mimo kameru, všem 
soutěžícím opravdu upřímně přeje 
úspěch a veškeré vtipy a komentá-
ře vymýšlí pohotově sám přímo na 
místě. 

Lovci působili klidně a rozvážně, 
za což zaslouží můj obdiv. Díky 
mému úspěchu v soutěži o mně 
produkce dokonce uvažovala jako 
o novém lovci, ale byl jsem prý 
moc hodný. 

Nemůžu prozrazovat detaily, ale 
opravdu jsem seděl na židli pro lov-
ce a zkoušel jsem hru. A není nic 
složitějšího, než rychle vybrat správ-
nou odpověď z nabízených možností 
a hned vymýšlet komentář, díky kte-
rému se divák poučí nebo pobaví.

Měl jste při vystoupení trému?
Nakonec ne. Kvůli zmíněnému 

čekání jsem byl v tomto ohledu 
docela otupený. Když nás vedli do 
studia, připadal jsem si jako rocková 

hvězda na stadionu cestou z šatny na 
pódium. Pak jsem uviděl zákulisí a 
mraveniště všech osob ze štábu, zku-
sili jsme prostor a kamery a mělo se 
začít točit. Postavil jsem se na urče-
né místo a pan režisér Michael Čech 
zahlásil asi dvouminutovou technic-
kou pauzu. 

Rozhlédl jsem se po studiu a do 
publika a najednou jsem si připadal, 
jako kdybych vystupoval na koncer-
tě. Spustily se kamery, začalo se točit 
a v tu chvíli ze mě všechno spadlo a 
užíval jsem si zájmu kamer a publi-

ka. Podobný pocit jako na koncert-
ním pódiu.

V čem byla soutěž nejtěžší?
Nejvíc jsem se bál, že špatně odpo-

vím na první otázku a jdu domů. A 
že Doktor Vševěd ( Jiří Martínek) 
bude v nabídce lovců od začátku. 
Nakonec všechno dopadlo nejlépe, 
jak mohlo. Navíc mi i vyšly dobré 
otázky. S Vševědem jsme po soutěži 
přemýšleli, jestli bych zvládl i nejvyš-
ší nabídku, ale jasné odpovědi jsme 
se nedobrali.

Kterých soutěží jste se zúčastnil 
v minulosti a s jakým úspěchem?

V roce 2016 jsem soutěžil v AZ-
kvízu. To bylo něco zcela jiného. 
Mnohem menší studio a mnohem 
menší tréma v přímé úměře s výší 
možné výhry. Tehdy jsem skončil v 
základním kole, i když podle disku-
tujících na internetu soupeř nevy-
hrál úplně férovým způsobem.

Plánujete do budoucna se do 
soutěže opět přihlásit?

Ano, i kvůli výhře i kvůli zážitku. 
Můžu se přihlásit za rok po odvysí-
lání, tak doufejme, že soutěž a lovci 
ještě nějakou dobu vydrží.

Co na váš úspěch říkala rodina, 
přátelé, známí?

Rodina o mém úspěchu věděla 
okamžitě po natáčení a samozřejmě 
byla ráda a úspěch mi moc přála. 

Potom jsem tři měsíce nesměl nic 
říct. Když jsem se poprvé s týden-
ním předstihem objevil na VOYO, 
začali mi gratulovat kolegové a 
dokonce i úplně cizí lidé. 

A po odvysílání v televizi zájem 
ještě zesílil. Okamžitě mi na sociál-
ní sítě přišla asi stovka gratulací. Nic 
takového jsem nečekal a všem chci 
touto cestou poděkovat.
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MARTIN PAŠEK dokázal v soutěži Superlov uspět.  Foto: Antonín Zvěřina

Na Martina Paška byli lovci krátcí

Minulý rok byl pro Lubomíra Vrbu 
z Třebíče velmi zajímavým. Oslavil 
životní jubileum, k němuž si nadělil 
velice osobní dárek. „Jízda na kole je 
pro mě již dlouhé roky velkým koníčkem, 
proto jsem se rozhodl vyjet z mé rodné 
Náramče až do chorvatské Puly na Istrii 
po evropské cyklotrase Eurovelo 9,“ začí-
ná své vyprávění. 

Pokračuje, že tato trasa měří cel-
kem 1930 kilometrů a spojuje pol-
ské pobřeží Baltu s chorvatským Jad-
ranem. „Tu severní, polskou část ovšem 
nechám na další roky,“ přiznává Vrba.  

„Cesta byla velmi pestrá, místy kom-
plikovaná a nesjízdná, ale přesto velmi 
krásná. V rakouských Alpách mě zastih-
la nevídaná bouřka, v místních vinicích 
zase bylo těžké se orientovat, Slovinsko 
jsem projel bez sebevětších problémů, 
ovšem cyklotrasa Eurovelo nebyla místy 

vůbec značená,“ vzpomíná.
Následovalo italské pobřeží - město 

Terst a poté již Istrie a dlouhá bývalá 
úzkokolejná železnice s názvem Paren-
zana. Dnes se tu však namísto vlaků 
prohánějí cyklisté. Ze severu Istrie až 
na samý jih do města Pula, to byl pro 
něj asi ten nejjednodušší úsek cesty. 

„K Pule mě pojí poněkud osobní vztah. 
Za 1. světové války zde na tehdy největ-
ší bitevní lodi Szent István působil můj 
dědeček. Aby toho nebylo málo, zbývalo 
pár dní dovolené, tak jsem se ještě projel 
na ostrov Krk, který je s pevninou spojen 
1430 metrů dlouhým železobetonovým 
obloukovým mostem,“ pokračuje. 

Netají, že cyklovýlet by nemohl 
absolvovat bez podpory rodiny a pře-
devším díky třebíčské nemocnici, kde 
v roce 2020 podstoupil totální výmě-
nu obou kyčelních kloubů. 

LUBOMÍR VRBA projel na kole kus Evropy. Foto: archiv L. Vrby

Vrbovi pomohla třebíčská nemocnice

„Oddělení ortopedie, především MUDr. 
Novotný a hlavní sestra Hana Nováčko-
vá, mě svou odborností a péčí opět uved-
li do plnohodnotného života. Minulý rok 
jsem byl schopný ujít 3.200 kilometrů 
pěšky a najet 11.150 kilometrů na kole, 
tady celkem 28 tisíc kilometrů od opera-
ce,“ vyznává se. 

Tvrdí, že nikdo by s touto operací 
neměl otálet dlouho. To, že se k ní roz-
hodl, nebyla jen nesmírná bolest, kte-
rá jej roky provázela, ale i slib, kterému 
dal svému tátovi. 

„Můj otec, Jiří Vrba, byl můj životní 
vzor. Jeho rady, které mě provázely celým 
mým životem, byly vždy velmi cenné. 
Však díky němu jsem se rozhodl přijmout 
v roce 1989 nabídku práce jako mistr 
odborného výcviku na Středním odbor-
ném učilišti zemědělském. Byl si jistý tím, 
že je to pro mě to pravé. Otec bohužel 

zemřel na podzim roku 2022 ve věku 92 
let,“ říká Luboš Vrba.  

„Práce ve školství byla opravdu fajn. 
Do práce jsem se těšil každý den. Vzpo-
mínám na našeho bývalého ředitele, kte-
rý vždy říkal: Uvědomte si, že jste páni 
mistři!. Dnes jsme učitelé odborného 
výcviku a bohužel se nezměnil jen název, 
ale i celkový přístup ve školství. Za mého 
pětatřicetiletého působení ve školství jsem 
toho zažil hodně. Nejraději vzpomínám 
na žáky starších ročníků, kteří mě dodnes 
navštěvují i s jejich potomky, kterých jsem 
učitelem dnes,“ přiznává. 

„Závěrem bych chtěl poděkovat mým 
dvěma dcerám, mým bratrům, celé rodi-
ně a přítelkyni Radce, která je mi velkou 
oporou nejen na dlouhých cyklovýletech, 
ale i v životě,“ uzavírá své vyprávění 
Lubomír Vrba.  –zt-


